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INFORMAČNÝ SPRAVODAJ OBCE HERMANOVCE NAD TOPĽOU

Obec v roku 2023 hospodárila s vyrov-
naným rozpočtom na úrovni 520 000,- €, 
pričom v danej sume bola obsiahnutá 
dotácia z Environmentálneho fondu z ro-
ku 2022.

V januári sme začali s úpravou 
školskej kotolne. Jamu po starých kotloch 
na uhlie sme uzavreli, čím vznikla nová 
podlaha pre novú časť kotolne a ostatná 
plocha  pre nové využi�e priestorov. Fi-
nancované to bolo z vlastných zdrojov.

Počas apríla sme začali s úpravou 
parku pri Jednote. Cieľom bolo zveľa-
denie tejto plochy, zlepšenie využiteľnos� 
a zatrak�vnenie prostredia. Prístupový 
chodník a dlažbu sme financovali z vlast-
ných zdrojov. Hracie prvky (kolotoč a lano-
vá pyramída) sme získali z dotácie PSK. 
Pre získanie nového mobiliáru a lavičiek 
sme žiadali dotáciu z Úradu vlády SR, žiaľ 
neúspešne. Terasu k miestnej pizzerii si 
hradil majiteľ z vlastných zdrojov. Vzhľa-
dom na časovú náročnosť prác, ktoré sme 
si v prevažnej miere realizovali sami, ne-
bolo možné tento projekt úplne dokončiť 
v tomto roku. V pláne je doplniť mobiliár, 
lavičky, piknikové sety, pieskovisko a mini 
lezeckú stenu.  

Počas mesiaca jún bol postavený 
Altánok – Rastlinka v areáli materskej 
školy. Tento dlhodobo zamýšľaný projekt 
bol realizovaný z prostriedkov IROP, ktoré 
sme získali prostredníctvom Miestnej 
akčnej skupiny – Slanské vrchy Topľa, 

(Pokračovanie na strane 2.)

ktorej je naša obec členom. Realizáciu  
sme spojili s obnovou vstupných schodov 
do budovy materskej školy (z vlastných 
zdrojov).  

Počas letných prázdnin prebehla v bu-
dove školy celková rekonštrukcia kúrenia,
na ktorú obec získala financie z  Enviro-
nmentálneho fondu v roku 2022. Vymeni-
li sa kompletné rozvody tepla a všetky 
radiátory. V starej kotolni vznikla strojov-
ňa  novej kotolne. Navyše sme z vlastných 
zdrojov vymenili v materskej škole všetky 
radiátorové zásteny, v herni doplnili novú 
skrinku s umývadlom, nove podlahové 
linoleum a nové koberce.

HOSPODÁRENIE OBCE
A INVESTIČNÁ ČINNOSŤ OBCE

Vážení spoluobčania!
Neodmysliteľnou súčasťou kolo-

behu života je, že sa niečo začína
a rovnako aj niečo končí. Rok 2023 sa 
čochvíľa stane minulosťou. A aký 
vlastne bol? Prinajmenšom, bol z po-
hľadu samosprávy náročný a plný 
neistoty! Poznačil ho boj s nárastom 
cien energií, nárast inflácie a zdražo-
vanie. Obce a mestá symbolicky 
vypínali verejné osvetlenie, škr�li 
svoje rozpočty ako sa len dalo, aby 
boli schopné plniť svoje povinnos�.   

Rok 2023 bol �ež poznačený 
poli�ckým dianím v štáte. Januárové 
referendum  bolo pre nízku účasť ne-
platné a jesenné predčasné voľby do 
NR SR zmenili pomer a rozloženie síl 
v parlamente a vo vláde. Jedni zosta-
li nespokojní, druhí zas spokojní, 
niektorým to bolo jedno. No práve 
poli�cké škriepky a hádky, v tak ná-
ročnom období  vniesli do spoloč-
nos� ešte väčší rozkol a prehĺbili 
krízu medziľudských vzťahov.

Verím však, že dobro v nás sta-
le je. Že čaro Vianočných sviatkov
a očakávanie príchodu  Božieho die-
ťaťa na tento svet nás spojí a všetci 
prežijeme krásny záver tohto roka. 
Prajem Vám, nech sa naplnia všetky 
Vaše očakávania a túžby, nech okolo 
seba mate tých najbližších. Prajem 
pokojné Vianoce a všetko dobré do 
nového roka.

Ing. Mar�n IVAN, starosta obce
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Ak ste si nes�hli pozrieť dokument o Hermanovciach nad Topľou z dielne RTVS - 
Encyklopédia slovenských obcí , nájdete ho v archíve RTVS alebo na tomto linku:
h�ps://www.rtvs.sk/televizia/archiv/11365/396205#3

Počas roka boli �ež odstránené staré
telekomunikačné stĺpy a metalické káble 
pôvodnej telekomunikačnej siete, čím sa 
obec stala plne pokrytou op�ckým ve-
dením.

Na spodnom moste bola vykonaná 
čiastočná oprava nájazdu v smere zo 
Zemplínskej strany.

Obec počas roka podporila z vlastného 
rozpočtu detské letné tábory, ktoré 
každoročne organizujú cirkevné zbory
a svojou čiastkou prispela aj na obnovu 
evanjelického kostola v Hermanovciach 
nad Topľou.

Na vstupe do obce sme v spolupráci so 
Správou a údržbou ciest PSK upravili 
vstup do obce, s�ahli banket popri ceste 
od potoka a odstránili dreviny a krovie, 
ktoré už bolo značne prerastené. Spre-
hľadnil sa tým úsek cesty a odkryli prie-
storové možnos� prípadného vybudo-
vania chodníka. Problémom naďalej zo-
stávajú vlastnícke vzťahy a majetkové  
vysporiadanie pozemkov.

Asi najžiadanejšou informáciou je, ako 
sme na tom s cestou nad obcou. Po 
intenzívnych rokovaniach s Lesmi SR
z minulého roka, kedy sme pod vplyvom 
okolnos� nepodpísali zmluvu o nená-
vratný finančný príspevok s PPA, vo febru-
ári tohto roka začala príprava dohody
o spoločnom užívaní lesnej cesty nad 
obcou. To čo sa spočiatku javilo ako jedno-
duchá záležitosť, napokon trvalo viac ako 
7 mesiacov. Po rôznych pripomienkach, 
námietkach a ústupkoch, došlo v septem-
bri k podpisu zmluvy medzi obcou a Lesmi 
SR. Následne sme začiatkom októbra spu-
s�li verejné obstarávanie na dodávateľa 
stavby. Po vyhodnotení ponúk znova na-
stal problém s podpisom zmluvy s víťazom 
verejného obstarávania, nakoľko zmenou 
vlády prišli aj zmeny personálne vo vedení 
štátneho podniku Lesy SR. Plánovaná 
realizácia na druhú polovicu novembra 
preto nebola reálna. Napokon sa podarilo 
zmluvu podpísať 4. decembra, pričom 
realizácia v tomto roku už nebola možná, 
nakoľko zaúradovalo počasie a práce sa 
museli odložiť.

Počas jesenných mesiacov sme s�hli 
urobiť prak�cky všetky prípravné práce
ako s�ahnu�e banketov popri ceste
a vyčistenie priekopy popri ceste vráta-
ne odstránenia drevín a krovia. Samot-
nej pokládke nového koberca už prak-
�cky nič nebráni a ak nezaúraduje
vyššia moc alebo niečo nepredvídané, na 
jar budúceho roka sa dočkáme novej
cesty!

Chcel by som vysloviť poďakovanie 
všetkým, ktorí na tom intenzívne pracovali 
a boli mi nápomocní. Menovať ich budem 
až bude dielo zrealizované a cestu 
otvoríme.

Celá zmluva je zverejnená v CRZ
a na webovom sídle obce.

(Dokončenie zo strany 1.)

Dokument o Hermanovciach nad Topľou

Počas jarných mesiacov sa pus�li naši 
chlapi – Andrej Baran, Radko Žipaj a Slavo 
Hilpert do čistenia starého cintorína, 
respek�ve priekopy v jeho tesnej blízkos�. 
Po rokoch zhromažďovania odpadu sme aj 
túto časť obce vyčis�li.  Celkovo sme 
vyviezli cez 60 vriec prevažne plastových 
vencov a 3 fúriky skla z kahancov. Osadili 
sme informačné tabuľky, aby aj odpad
z hrobov skončil v na to určených nádo-
bách. Žiaľ,  hneď počas sviatku všetkých 
svätých v novembri, sa našli návštevníci 
cintorínov, ktorým bola naša námaha 
ukradnutá a staré vence či kahance zas 
skončili úplne inde ako mali. Hroby svojich 
blízkych chceme mať pekne upravené, no 
čo je za plotom to nás už nezaujíma!? 
Vyzývame preto všetkých, buďme ohľadu-
plní a trieďme odpad z hrobov do na to 
určených nádob!  Nevytvárajme zbytočné 
náklady na tento odpad, lebo v konečnom 
dôsledku sa nám to o rok vrá� vo zvýše-
ných poplatkoch. Ing. Mar�n Ivan
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20. VÝROČIE ZALOŽENIA
ZBORU CIRKVI BRATSKEJ

Na prelome septembra a októbra
sme v Zbore Cirkvi bratskej oslávili
20. výročie dvoch udalos�: posviacky 
našej modlitebne a zároveň vzniku sa-
mostatného zboru.

Biblický text, ktorý sme vybrali k tejto 
príležitos� je napísaný v liste Hebrejom 
12:1-2

Preto aj my, obklopení takým veľkým 
zástupom svedkov, odhoďme všetku 
príťaž a hriech, čo nás opantáva a vytr-
vajme v behu, ktorý máme pred sebou. 
Upierajme zrak na Ježiša, pôvodcu
a završovateľa našej viery.

(Pokračovanie na strane 4.)

Modernizované interiérové vybavenie obecného úradu

Počas roka sme si postupne 
pripomenuli 19. januára už 78. výročie 
oslobodenia obce, február priniesol
2. ples hermanovčanov, v marci sme deň 
vody venovali čisteniu brehov toku 
Hermanovského potoka, máj bol tradične 
spojený s pálením vatry pri príležitos� 
víťazstva nad fašizmom, MDD sme strávili 
na táborisku Opal camp, konal sa Deň 
obce spojený s lepením a varením 
domácich pirohov.

Pri príležitos� 79. výročia SNP sa
v sobotu 26.08.2023 konal 43. ročník 
výstupu na Šimonku spojený s piatkovým 
poduja�m „Na pamäť budúcim generá-
ciám”. Nezabudli sme si pripomenúť ani 
79. výročie vypálenia obce, či počas 
mesiaca október si uc�ť našich starších.
V decembri nás neobišiel ani Mikuláš
a tesne pred Vianocami sa konala 
Vianočná besiedka spojená s rozsveco-
vaním stromčeka.               Ing. Mar�n Ivan

Významným počinom počas roka 2023 
bolo znovuosadenie pamätnej tabule 
venovanej brigádnemu generálovi in 
memoriam Ľudovítovi KUKORELLIMU.
Túto úlohu vzali na svoje plecia členovia 
Miestneho odboru Ma�ce slovenskej Her-
manovce nad Topľou pod vedením Vlada 
Kriváka v spolupráci s členmi Základnej  
organizácie Slovenského zväzu pro�-
fašis�ckých bojovníkov Hermanovce nad 
Topľou pod vedením Jozefa Rozkoša. 
Všetkým, ktorí sa o to pričinili vyslovu-
jeme uznanie a úprimne poďakovanie.

KULTÚRNO-SPOLOČENSKÉ DIANIE
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5. september 1993 bol pre herma-
novských evanjelikov, ale aj pre obyva-
teľov celej našej obce veľmi významný 
deň. Bol to deň, kedy po namáhavom
a vytrvalom boji členov zboru s predchá-
dzajúcim režimom, bol slávnostne po-
svätený evanjelický a.v. kostol v Herma-
novciach nad Topľou.

Od tohto momentu uplynulo už 30 
rokov a 10.9.2023 sa pri tejto príležitos� 
v evanjelickom kostole uskutočnili sláv-

nostné služby Božie. Slávnostným kazateľom bol emeritný biskup 
Mgr. Slavomír Sabol.

Táto slávnosť bola veľmi peknou bodkou za celoročnou 
prácou okolo kostola – oprava fasády, oprava vstupného vchodu, 
atď. Všetkým, ktorí sa pričinili o to, aby sa dielo podarilo, patrí 
veľká vďaka.

Prajem všetkým nám, aby tak ako je v Biblii napísané:
„Aj vtáča našlo si domov a lastovička hniezdo, kde ukladá si 
mlaď ...” (Ž 84,4), boli pre nás naše kostoly hniezdom, kam 
budeme chodievať Pánu Bohu ďakovať, prosiť a načerpávať sily 
do ďalších dní.                                                   Ing. Andrea Kačkošová

Evanjelický  kostol po oprave v roku 2023 

30. výročie posvätenia 
evanjelického a.v. kostola

v Hermanovciach n. T.

Pokorne skláňam sa pred svojim Bohom,
s vďačnosťou v srdci, že prísť som sem mohol.
Pred chrámom nechávam dnes svoje starosti,

a vchádzam k Otcovi v úprimnej radosti.
Dvere jeho domu sú vždy otvorené.

On vždy s láskou príjme srdce utrápené.
V úprimnej modlitbe nájdem tu útechu

a vo viere silu nepoddať sa hriechu.
Duša sa raduje z jeho prítomnosti,

vďaka našim predkom a ich oddanosti.
Viera, tá viedla ich na neľahkej ceste,

aby som stáť mohol dnes na tomto mieste.
Tu môžem spočinúť v láskavom objatí,
a zloba sveta sa ihneď v ňom vytratí.

Preto dnes spievajme, s radosťou plesajme
a za dary jeho, chválu mu vzdávajme.

Pokorne skláňam sa pred svojim Bohom,
s vďačnosťou v srdci, že byť som s ním mohol.

Nemusím myslieť už na svoje starosti,
Kristus ich zo mňa sňal, vo svojej milosti.

Veronika Palková

Tam, kde duša plesá
(báseň k 30. výročiu posvätenia chrámu

v Hermanovciach nad Topľou)

Našu vieru povzbudzujú príbehy 
„zástupu svedkov, ktorými sme obklo-
pení”. To je v liste Hebrejom predchá-
dzajúca 11. kapitola, kde je dlhý zoznam 
starozmluvných hrdinov viery. Boli to
ľudia ako napríklad Ábel, Abrahám, Mojžiš 
a ďalší. Ich príbehy nám pripomínajú, že
v našej viere nie sme prvou generáciou, 
ale stojíme na pleciach veriacich, ktorí vy-
trvali v behu viery. 

Tento „zástup svedkov” v našom 
kontexte boli naši starí otcovia a matky, 

ktorých viera sa zhmotnila v rozhodnu� 
stavať modlitebňu. To sme si pripomínali
v sobotu 30.9. večer, kedy sme mohli 
počuť príbehy obetavos� ľudí a Božej 
vernos� počas stavby modlitebne. To nás 
aj dnes má povzbudzovať, aby sme s rov-
nakou obeťou pristupovali k výzvam viery, 
ktoré máme pred sebou.

Pôvodca našej viery však nie sú naši 
predkovia. Oni nám môžu byť svojim 
životom príkladom a povzbudením, ale 
nevedia nám odovzdať osobnú vieru ako 
dedičstvo. Pôvodca našej viery je Ježiš (ako 

to hovorí list Hebrejom). On každého z nás 
volá do osobného vzťahu s ním,
v ktorom máme záruku, že víťazne dobeh-
neme do cieľa. To nám pripomína, že 
každá nová generácia musí hľadať auten-
�cké vyjadrenie viery, v ktorom sa aj jej 
viera zhmotní do konkrétnych činov. 
A o tom sme počuli v nedeľu 1.10. na 
slávnostnej bohoslužbe. 

Prajem všetkým nám, aby sme aj 
počas týchto dní upierali zrak na Ježiša
a s jeho pomocou sa zbavovali bremien, 
ktoré nás ťažia.                 Mgr. Marek Jurčo

(Dokončenie zo strany 3.)
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Vo februári k nám do školy prišiel 
policajt Ing. major Jozef Hreha a urobil 
nám prednášku o šikane. Cieľom pred-
nášky bolo pomôcť deťom dozvedieť sa 
niečo viac o šikanovaní, vedieť rozlíšiť, 
kedy hovoríme už o šikane. Pomôcť im 

naučiť sa ako pomôcť jeden druhému, čo 
robiť v prípade ak k šikane dôjde. Žiaci 
dostali omaľovánku, pexeso a magnet-
ku.

Pracovné vyučovanie v praxi 
pokračovala aj tento školský rok a žiaci 
mali možnosť spoznať ďalšie remeslo 
priamo v našej obci.

Včely sú životne dôležité pre budú-
cnosť našej planéty, no sú ohrozené a ich 
počet stále klesá. Toto bol hlavný dôvod, 
prečo sme sa počas pracovného vy-
učovania vybrali k pánovi včelárovi 
Dušanovi Sabanošovi. Náš prednášajúci 
nás úžasným spôsobom informoval
o živote včely medonosnej a tak svojimi 
myšlienkami žiakov oboha�l a možno aj 
ovplyvnil. Dozvedeli sme sa o histórii 
včelárstva, chove včiel a samozrejme
o využi� včelích produktov. Mohli sme si 
prezrieť základné vybavenie včelára, ako 
sú ochranný včelársky odev, dymák, 
rozperák, zmetáčik na včely, zásobné
a plodové rámiky, odviečkovaciu 
vidličku, zásobník na med, medomed
a podobne. Žiaci tak získali pozoruhodný 
pohľad do včelieho sveta očami 
skúseného včelára. Prednáška pouká-

zala ako možno včely chrániť, pomáhať 
im a tešiť sa z nich v našom každo-
dennom živote. Na záver sme mohli 
ochutnať oblátku s medom a dostali sme 
aj malé darčeky v podobe voskových 
figúrok.

Veľmi pekne ďakujeme za krásny 
zážitok.

Mgr. Monika Gajdošová

Trocha zo života našej školy
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Sme chovateľská dvojica Peter a Ľud-
mila Liptákovi. Pochádzame s východného 
Slovenska s malebnej dediny Hermanovce 
nad Topľou,  ktorá sa nachádza pod Slan-
skými vrchmi. Už ako malé de� sme mali 
doma poštové holuby,  ktoré chovali naši 
starší súrodenci. V roku 2011 keď mi zo-
mrel môj starší brat,  tak doma zostalo asi 
40 kusov poštových holubov a �e museli 
ísť z domu preč, lebo som tam vtedy nebý-
val a o holuby sa nemal kto postarať.  Tak-
že holuby si musel zobrať môj najstarší 
brat so synom.

Po roku, keď som sa nasťahoval naspäť 
do rodného domu, tak sa začali vracať 
holuby do svojho rodného holubníka
a vtedy mi to nedalo, otvoril som leták
a vtedy to začalo. Moje prvé holuby boli 
teda po nebohom bratovi, potom nejaké 
od kamarátov Jozefa Gajdoša a Mar�na 
Figufy a hurá na to. 

V roku 2014 sme si podali žiadosť
s kamarátom Jozefom Gajdošom o prija�e 

za členov do SZ-CHPH-OZ  - MICHALOVCE,   
ZO Hencovce. Začiatky boli ťažké, keďže 
som pracoval v zahraničí a o mojej man-
želke som ešte nevedel,  tak som musel 
vyrobiť samodosypávacie  krmitko a po-
prosil som suseda či nebude dávať holu-
bom vodu.

V tom istom roku som sa zoznámil
s mojou manželkou, ktorú som si hneď 
nasťahoval do domu a ta už to tam riadila 
(ako ženy majú zvykom). Čas plynul a my 
sme sa v klube zoznámili s viacerými 
holubármi,  ale hlavne s Jožkom Titkom,
s ktorým sme dodnes veľmi dobrí kamará-
�.  Naše ďalšie holuby pochádzali od Jožka 
Titka a k ním pribudli aj holuby od Ing. Du-
šana Gvota čo sa hneď ukázalo na umiest-
není v OZ - MICHALOVCE.

Na začiatku sme začínali zo 60 kusmi 
poštových holubov, ale časom to začalo 
pribúdať, však to poznáte. Lietame 
prirodzenou metódou, trénujeme ráno aj 
večer 40 minút. Vyvážame dvakrát do 
týždňa na 40-50 km. Krmivo na preteky 
používame od firmy KINGS - Gabriel 
Skoromašlej. Na tomto krmive lietajú naše 
holuby od začiatku nášho pôsobenia v SZ 
CHPH. Čo sa týka prípravy holubov na 
národný pretek nad 800 km, bola pre 
všetky holuby rovnaká akurát, že holub, 
ktorý vyhral národný pretek SK-20-02702-
251 mal na hniezde vajíčka a čo chvíľa sa 
mu mali liahnuť mladé. No a tak sa aj 
stalo. Hneď druhé ráno po prílete. 
Adrenalín to bol riadny, boli u nás 
kamará� holubári, s ktorými sme počítali 
sekundy, keď sme zbadali, že má Milan 
Vojtko prvého holuba a kedy musí prile�eť 
nám holub na holubník, aby ho predbehol 

a tu zrazu sused holubár kričí: „holub”. 
Zložené krídla a padá rovno na anténu
a mi sledujeme čas doletu. To bol 
náramný pocit, že náš holub preds�hol 
Milanovho. Samozrejme nebol ešte ko-
niec, čakali sme ešte na ďalšie dolety 
holubov na konci východu, kde je veľká 
konkurencia. Zhruba po hodinke sme 
vedeli, že výsledok je defini�vny.  Tak sme 
to teda oslávili ako sa patrí na prvú cenu
v Národnom preteku.  Postupom času keď 
si spomenieme na ten pocit s manželkou 
tak je to užasne, že náš holub vyhral.
A myslím si, že ten pocit majú aj ostatní 
kolegovia - holubári, keď im holub vyhrá 
pretek. Za týmto pocitom sa schováva 
naša námaha, starostlivosť mňa a mojej 
manželky. Je to odmena za strávené 
hodiny driny, financie, ktoré do toho 
športu investujeme. Naše  plány s manžel-
kou sú mať čo najviac takýchto radostných  
chvíľ a úspechov.

A na záver by sme chceli popriať 
všetkým holubárom veľa zdravia a veľa 
úspechov v tomto krásnom športe.

S pozdravom letu zdar!
Peter a Ľudmila Liptákovi

Víťazi národného preteku DENNIM 1

ŠPORT
Počas 2. ročníka Burko cupu sme sa opäť zišli a mohli 

zaspomínať na nášho priateľa Jozefa „Burka“ Andreka.
V priateľskej atmosfére a peknom počasí sa na mul�funkčnom 
ihrisku pri základnej škole odohrávali „tuhé boje“. Všetko, ale
v zmysle fair play. Celkovým  víťazom sa pre rok 2023 stalo 

mužstvo Lipníky,  vedené naším rodákom Mar�nom Szučom. 
Týmto spôsobom vyjadrujeme poďakovanie za podporu 
poduja�a poslancom obecného zastupiteľstva, vedeniu OFK 
Tatran Bystré, Ľubomírovi Hrehovi – starostovi obce Bystré, 
Petrovi Sabovi, Jozefovi Tracikovi – konateľovi spoločnos� Nobet 
Invest, guľáš majstrom a všetkým ktorí sa podieľali na 
organizacii. (Pokračovanie na strane 7)



... napísali o nás...

HERMANOVSKÁ
DESIATKA 2023 

ODBEHNUTÁ

s priateľom ❤

s kamarátmi ♀ ♂

a s dažďom 

Atmosféra parádna, 

organizácia na jednotku 

guláš výborný, koláčiky domáce 

škoricové, kakaové, makové, 

fajný čajík.... mňamka ❤

3 okruhy dedinou s prevýšením 

cca 165 výškových metrov... 

spokojnosť a radosť veľká 

ĎAKUJEME

Hermanovce nad Topľou

Ďakujeme všetkým ktorí sa podieľali 
na príprave a priebehu tohto poduja�a.
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Hermanovská 10 - ka, 
respek�ve jej 6. ročník, sa cestami na-
šej obce bežala aj tento rok, tradične
17. novembra. Aj keď v nie príliš ideál-
nom počasí, v chlade a daždi, sa na štart 
postavilo celkovo 79 bežcov. Celkovým 
víťazom 10 km preteku sa stal Mar�n 
Folenta z TJ Obal servis Košice s časom 
35 minút a 13 sekúnd. Najrýchlejšou 
ženou v štartovom poli bola Simona Fritz 
z Prešov Running team s časom 44 
minút a 16 sekúnd. Najrýchlejším 
domácim bežcom sa stal Jozef 
Pivovarník a najrýchlejšou domácou 
bežkyňou Zuzana Pivovarníkova. Žiaľ
z dôvodu nepriaznivého počasia sme 
boli nútení  detské preteky zrušiť. Aj na-
priek tomu sa na štart postavili Viliam 
Sabo, Samuel Slosiar, Jana Melánia 
Koščová a Eliška Ivanová, ktorí odbehli 
malý 3 km okruh.

Turnaj Petrovce sme nevy-
nechali ani tento rok. Tradičné pozvanie 
sme s radosťou prijali, nakoľko sme 
obhajovali víťazstvo z predošlého roka. 
Obhájiť sa nám ho, ale tento rok 
nepodarilo. Po vyrovnanom boji sme 
podľahli rozdielom jedného gólu cel-
kovému víťazovi, mužstvu Petroviec. 
Vážime si naše spoločné priateľstvo
a veríme, že sa budúci rok vidíme znova.   

 Ing. Mar�n Ivan

(Dokončenie zo strany 6)
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Ku koncu roka 2023 je odhadovaná 
separácia v obci na úrovni 54%, čo je 
iden�cké s predošlým rokom 2022. Čo sa 
�ež nezmenilo opro� predošlému roku je 
fakt, že domácnos� produkujú stále 
rovnaké množstvo komunálneho odpadu. 
Problémom roku 2023 bolo aj to, že firma 
zbierajúca novinový papier výmenou sa 
hygienické potreby prestala s obcou ko-
munikovať a prak�cky zastavila zber. Žiaľ, 
za�aľ sa nepodarilo nájsť náhradu, na-
koľko aj spracovatelia tejto suroviny 
prestali odoberať tento papier od spros-
tredkovateľov ako je ten náš.

Na základe dodatku zmluvy so 
spoločnosťou KOSIT vplyvom inflácie, sa 
mení poplatok za vývoz komunálneho 
odpadu pre rok 2024 z 12€/osobu na 15€/
osobu. Tento poplatok je bez platby za  
mechanicko biologickú úpravu pred 
skládkovaním, nakoľko účinnosť zákona  
bola ministerstvom životného prostredia 
oddialená na 1.1.2025. Ako obec máme 
jeden z najnižších poplatkov v okrese, 
počtom obyvateľov podobné obce už
v roku 2023 účtovali poplatok vo výške 18 
a viac € za osobu.

Jednoduchá rada
ako s odpadom 

naložiť
• separujme čo najviac 

nakoľko je vývoz separovaných 

zložiek ZDARMA!
• ak je Vaša nádoba 

poloprázdna a nenaplníte ju do 
ďalšieho vývozu, NEVYKLADAJTE 

JU pred bránu! Nechajte ju 
vyviezť až keď je plná!

Zvozový kalendár
a vrecia na separovaný zber budú 
domácnos�am distribuované hneď ako 
ich spoločnosť KOSIT obci dodá.

Ing. Mar�n Ivan

Odpadové 
hospodárstvo


